



**TEKS UCAPAN  
YBHG DATO' HJ ZULKIPLY RAMLI  
KETUA PENGARAH KEBAJIKAN MASYARAKAT**

**SEMPENA  
MAJLIS PENUTUP KURSUS PENGURUSAN PEROLEHAN KERAJAAN  
TAHUN 2015  
PADA 17 OKTOBER 2015**

**DI HOTEL LEXIS, PORT DICKSON, NEGERI SEMBILAN**

1

Assalamualaikum Warahmatullahi Wabarakatuh,  
Salam Sejahtera Dan Salam Kebajikan.

Yang Berusaha Encik Mohd Hazli bin Ahmad @ Adnan  
Pengarah Pengurusan

Yang Dihormati Pengarah- pengarah Bahagian

Yang Dikasihi Pn. Thurkahthevi A/P Munusamy  
Ketua Penyelaras Kursus

2

Pegawai-pegawai kanan Jabatan

Tuan/tuan dan puan/puan yang dikasihi sekalian,

Salam Sejahtera dan Salam Kebajikan,

Alhamdulillah saya ingin memanjatkan kesyukuran ke Hadrat Illahi kerana dengan limpah kurnia dan keizinanNya jua kita diberi kesempatan untuk berjumpa dan berkumpul

3

pada petang ini di dewan yang sungguh indah lagi bermakna bagi tuan/tuan dan puan/puan.

Kursus ini adalah julung-julung kali diadakan oleh Unit Perolehan, Cawangan Perolehan dan Pengurusan Aset, Bahagian Pengurusan. Peserta adalah terdiri daripada Pengarah-pengarah Bahagian, Ketua-ketua Institusi JKM, wakil-wakil dari agensi dibawah Kementerian Pembangunan Wanita, Keluarga dan Masyarakat iaitu dari Institut Sosial

4

Malaysia, Jabatan Pembangunan Wanita dan Lembaga Penduduk Pembangunan dan Perancangan Keluarga.

*“We are accountable to each other and the people dan bertanggungjawab kepada Allah S.W.T di hari perhitungan. Kita telah diberi amanah, kita mestilah beramanah., we hold the people trust , we must therefore be trusted”.*

*(YAB Tun Abdullah Haji Ahmad Badawi – Majlis Perdana Persidangan Awam ke 5)*

5

Tuan/puan yang saya hormati sekalian, itulah petikan kata-kata dari YAB Tun Abdullah Haji Ahmad Badawi mantan Perdana Menteri Malaysia yang amat memberi makna dan kesan didalam hati kita.

6

## **Tujuan Kursus**

Berbalik kepada tujuan kursus ini, tuan-tuan dan puan/puan. Kursus ini diadakan bagi meningkatkan pengetahuan dan kefahaman yang lebih mendalam mengenai konsep dan prosedur dalam pengurusan perolehan Kerajaan disamping memperoleh kemahiran dan kepakaran dalam aspek-aspek kritikal mengenai prosedur dan proses-proses dalam perolehan Kerajaan.

7

Pentingnya pengurusan perolehan Kerajaan yang cekap dan berkesan dapat meningkatkan kesedaran mengenai akauntabiliti dalam pengurusan perolehan Kerajaan dan seterusnya membantu membentuk mekanisme yang berkesan dalam kawalan dan pelaksana dan perolehan Kerajaan.

8

## **Akauntabiliti Dan Integriti Dalam Pengurusan Kewangan dan Perolehan Kerajaan**

Akauntabiliti dan integriti adalah antara prinsip yang perlu ada dalam setiap penjawat awam. Pelaksanaan dan tanggungjawab yang diamanahkan disertakan dengan prinsip-prinsip akan dapat memastikan peruntukan yang diberikan kepada agensi kerajaan, program, aktiviti dan sebagainya mengikut perancangan perbelanjaan dan

9

anggaran serta mendapat pulangan terbaik dari segi ringgit yang dibelanjakan.

Pengurusan Kewangan pula merujuk kepada proses perancangan, pengagihan dan penggunaan tenaga manusia, modal (wang tunai) barangan (asset), dan perkhidmatan bagi memenuhi matlamat sesuatu organisasi. Pelaksanaan proses ini hendaklah mematuhi undang-undang, prosedur dan arahan yang berkuatkuasa yang ditetapkan. Pengurusan kewangan yang cekap dan teratur

10

amat penting dalam menguruskan sumber-sumber yang terhad seperti tenaga manusia, wang, bahan-bahan mentah dalam menentukan alternative terbaik dalam menguruskan sumber-sumber tersebut dan seterusnya meningkatkan tahap ekonomi negara.

Perolehan kerajaan merujuk kepada proses mendapatkan input-input yang diperlukan oleh sesebuah organisasi dengan cekap pada kos yang paling menguntungkan (*value*

11

*for money*) dan memenuhi keperluan pelanggan. Ia hendaklah dilaksanakan secara terbuka, adil dan saksama kepada semua pembekal dan kontraktor yang berkeelayakan dan diuruskan dengan cekap dan teratur tertakluk kepada undang-undang, prosedur dan arahan yang berkuatkuasa seperti Akta Prosedur Kewangan 1957, Arahan Perbendaharaan, Pekeliling dan Surat Pekeliling Perbendaharaan. Ia bertujuan untuk memastikan perolehan yang dibuat adalah paling **MENGUNTUNGAN** dan

12

memenuhi matlamat “value for money” bagi setiap ringgit yang dibelanjakan.

Tuan/tuan dan puan-puan yang dikasihi,

Faktor utama yang menyebabkan berlakunya pembaziran dan ketirisan adalah disebabkan sikap penjawat awam yang tidak mempunyai dan tidak mengamalkan nila-nilai murni seperti akauntabiliti, integriti, berkecuali, amanah, bersih,

13

jujur, telus dan adil dalam melaksanakan tugas-tugas yang dipertanggungjawabkan. Sikap sebegini sudah pasti akan menggagalkan matlamat “value for money” di dalam menguruskan perolehan kerajaan.

**PEMBAZIRAN** boleh berlaku disebabkan pembelian secara berlebihan, barang-barang yang tidak berkualiti dan tidak mematuhi spesifikasi yang telah ditetapkan, membuat perolehan tanpa perancangan yang teratur dan dengan sengaja mewujudkan keperluan sesuatu bekalan,

14

perkhidmatan atau kerja. Manakala **KETIRISAN** boleh berlaku disebabkan percanggahan kepentingan, pilih kasih terhadap pembekal atau telah berpakat, tidak melaporkan kecacatan dan kekurangan, membocorkan maklumat jabatan, mengutamakan kepentingan sendiri berbanding kepentingan awam dan telah menerima **KOMISEN ATAU SUAPAN**.

Oleh yang demikian prinsip akauntabiliti dan integriti dalam setiap penjawat awam memainkan peranan penting dalam

15

memastikan pengurusan kewangan dan perolehan Kerajaan dapat dilaksanakan dengan adil dan saksama, serta cekap dan teratur berpandukan undang-undang, prosedur dan arahan yang berkuatkuasa.

### **Harapan**

Diharapkan pengurusan perolehan di PTJ dapat dilaksanakan dengan lebih cekap dan teratur serta dapat meminimumkan permohonan kelulusan khas Perbendaharaan. Dengan ini pihak PTJ dapat membuat

16



perolehan yang terancang dan berkesan. Dengan adanya kursus ini membantu pihak PTJ untuk mewujudkan satu mekanisme pemantauan perolehan yang “reliable dan significant”. Secara tidak langsung pengurusan perolehan dan kewangan JKM dapat ditambahbaik secara keseluruhannya.

Sekian,

Wabillahittaufik walhidayah

Wassalamualaikum warahmatullahi wabarakatuh.